
R. Juknevičienė: „Bandome pabusti naujoje realybėje“

Apžvelgdama pastaruosius įvykius Europos Parlamento narė Rasa Juknevičienė kalbėjo apie
JAV ir Ukrainos santykius. Pasisakymą žiūrėkite: https://youtu.be/ZjD66OT3TFE 

„Bandome pabusti naujoje realybėje. O realybė tokia – Amerika išeina, – sakė EP narė.  – Net
jei jų prezidentas pasikeis ateityje, santykiai su JAV niekada nebegrįš į tą pačią vagą. Tikiu,
kad kada nors sugrįš daugiau transatlantinio pasitikėjimo, kuris dabar gerokai susvyravęs,
bet šiandien viskas kitaip“.

EP narė tęsė: „Penktadienio vaizdai iš Vašingtono man atvėrė gerai įsivaizduojamą, galimai
labai tikrą vaizdą. Įsivaizdavau Ovaliame kabinete sėdinčius trijų Baltijos šalių vadovus,
kurių JAV prezidentas klausia: „Ar suprantate, kad lošiate III pasauliniu karu? Jūs kalti, kad
nepavyko pasiekti bendradarbiavimo su Putinu ar kuo kitu Rusijoje, kad elgiatės su Rusija
nepagarbiai?“

Pasak politikės, Lietuva neturi daug pasirinkimų: privalome sustiprinti ES visais įmanomais
būdais.

„Dabar mums reikia labiau pradėti tikėti Europa. Ir Europa turi pagaliau pradėti tikėti
savimi, tikėti, kad turime, galime tapti stiprūs, nes esame stiprūs, tik dar nebuvom pabudę“,
– sakė EP narė.

Pasak R. Juknevičienės, tam reikia vienos svarbiausios aplinkybės – neleisti Rusijai praryti
Ukrainos. Ukraina ir ES ateitis, mūsų ateitis, – neatsiejami dalykai.

„Turime palikti Vikrorą Orbaną ten, kur jis dabar yra, tikėtis, kad jis taip pat vieną dieną
nubus. Nustoti šokinėti pagal Orbano (Putino) šantažą. Kodėl mes visada verkiame dėl
dviejų proputiniškų premjerų? Visos antraštės po Vadovų tarybos susitikimų tik apie juos.
Juk yra ES25 valstybės, plius Didžioji Britanija ir Norvegija. Yra Kanada, bus ir daugiau“, –
stebėjosi politikė.

R.Juknevičienė pasveikino Londono iniciatyvą: „Jungtinė Karalystė grįžta. Po „Brexit“ jie
pažadėjo likti Europoje, nors išeina iš ES. Mums jų būtinai reikia“.

Politikė apžvelgė situaciją kitose šalyse. Pavyzdžiui,  apklausos Norvegijoje rodo, kad
parama narystei ES išaugo iki labai aukštų skaičių.

„Europa tikrai nemiega. Kalbu dabar iš tikrai nemiegančio Briuselio. Aš labai remiu idėją,
kad Europa sukurtų europietišką Gynybos sąjungą, kartu stengdamasi išlaikyti transatlantinį
ryšį, jis labai svarbus“, – sakė EP narė. 

https://youtu.be/ZjD66OT3TFE
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Man pačiai tenka dalyvauti rengiant dokumentus ir matau visų kolegų norą iš skirtingų
valstybių daryti tą patį.

„Todėl labai kviečiu ir Lietuvą – ir ypač mūsų partiją – aktyviai dalyvauti tame procese. Kas,
jei ne mes. Mes esame Europa. Ir mes turime padėti ją stiprią solidariai kurti“, – apibendrino
R. Juknevičienė.

 


